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Geachte leden van de raad, 

Met deze brief informeren wij u over de resultaten van de nieuwe manier van inzamelen van het 
huishoudelijk afval zoals is opgenomen in het plan Van Afval Naar Grondstof. 

Nieuwe manier van inzamelen 
Uw gemeenteraad heeft op 23 januari 2018 ingestemd met het plan Van Afval Naar Grondstof 
2018-2022'. Vervolgens is op 1 januari 2019 gestart met de nieuwe manier van inzamelen van het 
huishoudelijk afval. De nu voorliggende monitoring heeft betrekking op de maanden januari tot juli 
2019. Om te kijken of de nieuwe manier van inzamelen effect heeft, hebben wij deze resultaten van 
2019 vergeleken met die van 2018. 

De wijzigingen per 1 januari 2019 
Vanaf 1 januari 2019 zijn we gestart met de nieuwe manier van inzamelen van het huishoudelijk 
afval. De wijzigingen zijn: 

- Grijze container wordt 1 x in de 4 weken leeggemaakt; 
- Groene container wordt net als in de bebouwde kom 1 x per 2 weken ook in het buitengebied 

leeggemaakt; 
- Grof tuinafval en KCA worden vier keer per jaar huis-aan-huis ingezameld; 
- Er is een regeling voor inwoners met veel stoma- en incontinentiemateriaal (zie verder deze 

brief). 

Overgangsperiode 
Na het vaststellen van het plan 'Van Afval naar Grondstof zijn we aan de slag gegaan met: 

• De Europese aanbesteding voor het inzamelen van het huishoudelijk afval; 
• De Europese aanbesteding groene containers voor het buitengebied en de PMD-containers 

voor alle huishoudens; 
• Een actieve communicatie naar onze inwoners over de veranderingen (website, social media 

en verschillende brieven naar de huishoudens). 

Effect nieuwe manier van inzamelen 
Wij willen voldoen aan de landelijke doelstelling uit het programma VANG — Huishoudelijk afval. Dit 
betekent dat we in 2020 niet meer dan 100 kilogram restafval per inwoner inzamelen. Aanvullend 
heeft u voor 2025 de ambitie gesteld om niet meer dan 75 kilogram restafval per inwoner in te 
zamelen. Om na te gaan of de nieuwe aanpak werkt hebben we de resultaten van januari tot juli 
2019 op een rij gezet. De resultaten van de nieuwe manier van inzamelen (2019) zijn vergeleken 
met de resultaten van de oude manier van inzamelen (2018). 
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Verder terugkijken in de tijd is weinig zinvol omdat de resultaten van de 2018 vergelijkbaar zijn met 
de voorgaande jaren (geen beleidswijzigingen). N.B. De inzameling van PMD is in deze periode nog 
met zakken gedaan. 

 

2018 2019 Verschil 

 

Totaal 
(kilogram) 

Tot full 
(kilogram) 

Tot full 
(kilogram) 

 

Grijze container 11.800.450 6.018.740 3.901.900 35% minder 
Groene container 5.142.480 2.594.300 3.683.960 42% meer 
PMD (zakken) 939.240 477.280 621.180 30% meer 
Glas 899.070 470.820 484.815 3% meer 
Oud papier 3.175.380 1.606.920 1.657.145 3% meer 
Grof HHA 2.786.091 1.415.848 1.469.909 4% meer 

Resultaat: 
• De nieuwe manier van inzameling van het huishoudelijk afval heeft een positieve invloed op 

het scheiden van afval; 
• Door het aanpassen van de ledigingsfrequentie van de grijze container is er aanzienlijk 

minder restafval aangeboden en meer grondstoffen; 
• Het resultaat GET geeft een vertekend beeld, omdat in 2019 ook in het buitengebied werd 

ingezameld; 
• Als we deze gegevens vertalen naar de genoemde VANG-doelstelling, zitten we per 1 juli op 

164 kilogram restafval per inwoner. Dat was in 2018 nog 252 kilogram. 

Reacties inwoners 
Van onze inwoners hebben we de nodige reacties gekregen op de nieuwe manier van inzamelen. 
Exacte aantallen kunnen we niet geven, omdat veel meldingen telefonisch of via mail zijn 
afgehandeld door medewerkers van verschillende teams. Deze melding zijn niet geregistreerd. 

• Gnjze container 
In december en januari hebben we meldingen gekregen van bezorgde inwoners over het 
minder vaak leegmaken van de grijze container. Stankoverlast en te weinig capaciteit voor het 
restafval waren veelgemaakte opmerkingen. Deze meldingen hebben we na januari niet meer 
gekregen. Er zijn geen officiele klachten ingediend. Ook willen we noemen dat we positieve 
reacties hebben gekregen op het aanpassen van de ledigingsfrequentie van de grijze container. 
Veel gehoorde reacties waren dat de container toch nooit vol zat en er minder 
transportbewegingen door de straat nodig waren (beter voor het milieu en veiligheid). 

Wij vonden dat inwoners met meer medisch afval niet de dupe mochten worden van de nieuwe 
manier van inzamelen. Daarom hebben wij deze inwoners de mogelijkheid gegeven voor meer 
opslagcapaciteit door het aanbieden van een grotere (gratis) grijze container of toegang tot een 
ondergrondse container. Daar hebben 47 huishoudens gebruik van gemaakt. 

• Groene container 
In 2019 heeft het buitengebied een groene container voor het GET gekregen. Ook hier waren in 
de periode december en januari de nodige positieve en negatieve opmerkingen. De negatieve 
opmerkingen krijgen we nu niet meer. 

• PMD-container (per 1 full 2019) 
Over de PMD-container is aanzienlijk meer gebeld, dan bij de wijziging van de groene en grijze 
container. Wij realiseren ons dat de wijziging 'van de zak naar de bak' wennen is en daar willen 
wij ook de tijd voor nemen. Veel gemaakte opmerkingen zijn: 

o Er is geen keuze tussen een kleine en grote container; 
o De inzamelfrequentie van 1 x per 4 weken is te laag; 
o Bedrijven willen gebruik blijven maken van PMD-inzameling. 
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J. Broers. drs. .A. van Oostrum. 

Met vriendelij e groet, 

ter en wethouders van Berkelland, 
de burgenneeste 

Acties die wij na 1 juli hebben uitgevoerd zijn: 
o Wij hebben onze afvalinzamelaar de opdracht gegeven om in de maand juli de PMD-

zakken die bij de container werden geplaatst toch mee te nemen. 
o Wij stellen geen extra PMD-container beschikbaar en passen de inzamelfrequentie 

(op dit moment) niet aan. Huishoudens moeten wennen aan de nieuwe manier van 
inzamelen en we willen voorkomen dat de PMD-container gebruikt gaat worden als 
grijze container. Gezinnen met meer dan 6 personen hebben wel de mogelijkheid 
een extra container (kosteloos) te krijgen. Er hebben zich 18 huishoudens gemeld. 

o We hebben onze inwoners tips gegeven op welke manier zij het PMD kunnen 
verkleinen (lucht uit de pakken); 

o Het bieden van de mogelijkheid om het PMD dat echt niet meer in de container past, 
in te leveren op een centrale plek (gemeentewerf); 

o Bedrijven verplichten hun eigen PMD te laten verwerken. De PMD-zak werd ook 
gebruikt door bed rijven. Met de invoering van de bak is dat niet meer mogelijk. Oat 
willen we zo houden aangezien bedrijven geen afvalstoffenheffing betalen en wij op 
grond van de Wet milieubeheer dit afval niet mogen inzamelen. Bedrijven moeten 
hun eigen voorzieningen treffen met een particulier inzamelbedrijf. 

ZwerfafvaI 
De nieuwe manier van inzamelen heeft niet geleid tot meer meldingen van afval in de openbare 
ruimte. Voor zover deze meldingen binnen komen, handelt de buitendienst ze af en wordt het 
zwerfafval opgeruimd. 
Goed om te noemen is dat er steeds meer inwoners oog hebben voor het schoonhouden van onze 
openbare ruimte. Deze afvalrapers hebben wij tijdens de zeer geslaagde bijeenkomst van afgelopen 
6 juni in het gemeentehuis bedankt voor hun inzet. 

Afvalstoffenheffing 
De nieuwe manier van inzamelen kan op termijn invloed hebben op de afvalstoffenheffing. Het is nu 
te vroeg om aan te geven of de afvalstoffenheffing voor 2020 en verder aangepast kan worden. 

Egalisatie reserve afval 
De hoogte van de egalisatie reserve afval is meer dan voldoende. Wij verwachten de komende 
periode toe te kunnen met een lagere reserve. Wij komen bij de begroting van 2020 met een 
voorstel om een deel van deze reserve terug te geven aan de huishoudens. 

Vervolg 
Wij zijn enthousiast over de tussentijdse resultaten en gaan daarom door met het plan 'Van Afval 
Naar Grondstof. De resultaten over heel 2019 presenteren we begin 2020 aan uw gemeenteraad. 

Kopie aan: 
- Archief 
- Team Bestuurssecretariaat/ H. Roos en A. Oosterink 
- Team Opdrachtgeverschap/ M. Meijer 
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